
Danske Handicaporganisationer – Syddjurs 
v/ formand Solveig Hansen, Engvej 9, 8560 Kolind 

Tlf. 41 17 29 45. E-mail: sol1920@gmail.com  
Hjemmeside: handicap.dk/lokalafdelinger/kort/midtjylland/syddjurs/ 

 

 

DH blev stiftet i 1934 som De Samvirkende Invalideorganisationer – DSI. 

De 34 medlemsorganisationer repræsenterer 330.000 medlemmer og alle slags handicap. 

 

Årsmøde i DH-Syddjurs 
Tirsdag den 19. februar 2019 kl. 17.30 i cafeen på Vesterled 

 

Deltagere: Medlemmer af bestyrelse og suppleanter:  
Anette, Bethe, Brian + hjælper, Ejnar, Gurli, Helle + hjælper, Jørgen, Kirsten, Knud Erik, Lene, Lise-Lotte, 
Lone + Julie, Molly, Peer, Simon, Solveig, Sussie + hjælper og Vinni 
 
Afbud: Anne-Lise 
 
I forbindelse med Årsmødet holdt Simon Ørbæk et lille oplæg om DH’s Kernefortælling, herunder lidt gruppe-
arbejde - og krydret med gode erfaringer fra et par af de andre lokalafdelinger. De anvendte slides vil blive 
tilsendt DH. 
 

Dagsorden: 
 
1 Valg af dirigent - DH’s organisationskonsulent Simon Ørbæk blev valgt 

 
2. Valg af referent – Knud Erik blev valgt 

3. Godkendelse af dagsorden. – Godkendt 

4. Navneopråb – optælling af stemmeberettigede. 11 stemmeberettigede. 

5. Valg af stemmetællere: Valgt er: Hanne, Hanne og Lone 

6. Fremlæggelse af beretning for 2018: 

Det har igen været et begivenhedsrigt år i DH-Syddjurs. 
 
På Årsmødet 2018 blev Anne-Lise og Brian genvalgt til FU og Ejnar genvalgt som suppleant. 
Herudover består FU af Solveig på formandsposten, Helle på kassererposten og Jørgen som 
almindeligt FU-medlem. 
 
Brian vedligeholder hjemmesiden og der er bl.a. kommet fotos på mange af bestyrelsesmed-
lemmerne. 
Knud Erik er både vores faste mødereferent og genvalgt som revisor. Desværre stopper Knud 
Erik til Årsmødet. Vi takker for den gode indsats gennem årene – du vil blive savnet! 
 
Op til sommerferien fik stort set alle udfyldt de nye skemaer som konsekvens af den europæi-
ske persondataforordning. Arbejdet med at samle de ønskede persondata kulminerede i ef-
teråret med et høfligt farvel til Jørn B. S. Lone B., Louise og Per S. efter gentagne mails til 
dem og deres formænd. 
 
Vi er nu 17 i bestyrelsen fordelt på 13 organisationer. Der er en høj grad af deltagelse på mø-
derne med god stemning og stor lyst til at deltage i de arbejdsgrupper, vi nedsætter.  
For at fastholde den sociale mødekultur og samtidig spare på udgifterne, har især Elsebeth, 
Gurli og Lene givet den en skalle med hjemmebag, opmærksomme indkøb og tilberedelse af 
lækre måltider. 
Tak til jer alle for jeres store engagement. 
 
Handleplan 2018 
Ud over den sædvanlige deltagelse i diverse møder med forvaltninger og politikere, har vi haft 
mange punkter på handleplanen: 

 Dialogmøder med politikere 

Dialogen med politikere har primært foregået i Handicaprådet og ved Byrådsmøder, 

til Stafet for Livet, til Frivillig Fredag og i Byrådssalen. Desuden har et par udvalgs-

formænd taget imod invitationen om at komme i cafeen på Vesterled og fremlægge 

og drøfte udvalgte fokusområder. 
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 Handicapadgang til Kalø/samarbejde med Nationalparken. Udvalget har ikke rigtig 

mødtes i 2018, men Solveig har haft nogle møder med projektansatte Susanne, der 

var på besøg hos os i april og nævnte en række tiltag i Mols Bjerge. En opfølgende 

workshop blev desværre aflyst grundet meget få tilmeldte, men fx Jørgen har bidraget 

med særlig viden om muligheder og udfordringer for gruppen af blide/svagtseende og 

Solveig har indsamlet og viderebragt kommentarer fra andre. 

 Eventdag med embedsværket efterår 2018 er ændret til maj ´19 – og nu til efteråret - 

for både politikere og embedsværk, da der er mange nye i byrådet, der IKKE har erfa-

ringerne fra august ´16. 

 Temadag om vederlagsfri fysioterapi  

 Får vi gået til lægen i tide? Udvalget udarbejdede en række betragtninger og 

spørgsmål, der blev sendt på forhånd til de videnspersoner, der mødte frem (desvær-

re ikke de ønskede politikere).  

Det blev hurtigt svært at holde fokus på et enkelt emne/spørgsmål ad gangen, og ef-

ter at have sundet sig og overvejet at forsøge at gentage, mente udvalget, at opga-

ven var løst, trods alt. 

Der gik lidt koks i mødetidspunktet, - vi skal være meget påpasselige med at alle har 

de opdaterede informationer, når/hvis vi ændrer undervejs op til et arrangement. 

 Samarbejde med DH-Norddjurs, fx kurser i Tilgængelighed og/eller FNs Handicap-

konvention.  

Vi søgte og fik bevilget et tilgængelighedskursus med Jens fra DHF 30. oktober. Vi 

deltog 10 plus hjælpere fra Syddjurs og 6 fra Norddjurs. Et fint kursus, der gav os en 

fælles grundviden og lyst at lære mere. Et opfølgende og uddybende kursus er derfor 

søgt via Lokalpuljen til afvikling 25. maj 2019. Som vært står Scleroseforeningen 

Djursland og de inviterede bliver DH og HR i de to kommuner.  

 Foredrag om handicap og fordomme – er fortsat i idé-puljen, måske også sammen 

med Norddjurs? 

 Temamøde med kommunens 60+-konsulenter blev gennemført på majmødet. 

 Regionalt DH-møde tirsdag den 28. august (i samarbejde med DH-Silkeborg) Solveig 

endte med at stå alene med forberedelse, men både gæstelærer Ole, der fortalte om 

konventionen og de knap 40 deltagere sørgede for en god afvikling. Fra Syddjurs del-

tog Molly og Sussie. 

 Frivillig Fredag 28. september havde færre udstillere og flere gæster end i 2017 og 

der arbejdes på igen i ´19 at lave det med samme koncept.  

En del begynderfejl er elimineret og vi deltager gerne igen. 

 International Handicapdag 3. december. Fejringen blev sammen med De Splittergale, 

en dyr affære men stort set finansieret af puljer og fonde OG med den ønskede omta-

le i avisen. 

 Registrering af tilgængelige steder på Djursland.  

Nationalpark Mols Bjerge ønsker at samle oplysninger om steder i parken på deres 

hjemmeside til gavn for gæster på Djursland. Vi vil gerne kunne dække hele Djurs-

lands tilgængelighed, men har ikke haft ressourcer til at stå for egentlig dataindsam-

ling. – måske efter kurset i maj? 

Vi fortsætter så vidt muligt at mødes tirsdage i de uger, hvor der er handicaprådsmøde om 
torsdagen. Møderne starter næsten altid med en bid brød og tid til gode snakke hen over bor-
det. I november havde vi desuden en halv times pusterum med fyssen Inge, der lavede ån-
dedrætsøvelser med os. 
 
Vi har deltaget på formandsmøder, kurser og regionsmøder samt fået Jørgen med i en følge-
gruppe og et Tilgængelighedsforum i Midttrafik og Ejnar er genvalgt til endnu fire år i Anke-
nævn for Patienterstatning. 
 
Beretningen – Godkendt. 
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7.  Fremlæggelse af regnskab for 2018 – til godkendelse 

Periode: 1/1 til 31/12 2018 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Regnskabet for 2018 - godkendt. 

 Realiseret Budget  

Alle tal i hele kroner Ar til dato Ar til dato Afvigelse 

Resultatopgørelse    

Indtægter 
Tilskud fra OH 

 
 

20.000 

 
 

18.600 

 
 

1.400 

OH Aktivitetspulje 8.725  8.725 

Tilskud Kommunen (projekt) 13.200 3.800 9.400 

Tilskud øvrige 1.000  1.000 

Renteindtægter   0 

  0 

 Indtægter i alt 42.925 22.400 20.525 

  
Udgifter 

   

 Kontorhold 1.200 1.900 -700 

 IT (telefon og internet) 110 900 -790 

 Årsmøde (møde- og rejseudgifter) 545 1.300 -755 

 Møde og rejseudgifter (FU + bestyrelse) 15.357 13.700 1.657 

 Kursus og konferencedeltagelse 6.081  6.081 

 Lokale omkostninger/projekter 14.981  14.981 

 Øvrige udgifter 2.269 5.600 -3.331 

 Udgifter i alt 40.543 23.400 17.143 
     

 Netto driftresultat 2.382 -1.000 3.382 
  

Balanceopgørelse 

   

 
Aktiver 

   

 Mellemregning med OH 

Øvrige tilgodehavender 

   

 Kassebeholdning Bankbe-

holdning 31/12 2018 
 

11.869 

  

 Aktiver i alt 11.869   

  
Passiver 

   

 Egenkapital primo 1/1 2018 9.487   

 Periodens nettoresultat 2.382   

 Egenkapital i alt 11.869   

  
Skyldige omkostninger 

   

 Hensat til særlige formål    

 Passiver i alt 11.869   
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8. Fremlæggelse af handlingsplan for 2019 

 
Handlingsplan/arbejdsgrupper: 

 
• Dialogmøder med politikere 2019 

• Workshop om Den gode fortælling: Vi vil bidrage 

• Handicapadgang til Kalø/samarbejde med Nationalparken/registrering og udvikling af 

tilgængelige steder 

• Optakt til folketingsvalg 

• Eventdag med politikere OG embedsværket, Anne-Lise, Helle, Jørgen, Lene, Molly 

og Sussie. Peer og Solveig står bi på relevante opgaver op til dagen. 

• Temadag om vederlagsfri fysioterapi, Anne-Lise, Lene, Lise Lotte og Peer  

• Fortsat samarbejde med DH-Norddjurs, f.eks. med Foredrag om handicap og for-

domme og/eller International Handicapdag 3. december, måske med oplæg og un-

derholdning fra Søren Høg? 

• Frivillig Fredag 27. september. Oplæg måske Søren Holmbjerg! 

 

 Handleplan for 2019 - godkendt. 

  

9.   Fremlæggelse af forslag, om afdelingen skal søge § 18-midler. 

 Man vil søge 3.800 kr. til en eventdag i 2019. 

  

10. Indkomne forslag – Ingen indkomne 

 

11. Valg af formand – Solveig er på valg 

Solveig Hansen, Dansk Handicap Forbund - genvalgt. 
 

12. Valg af to FU-medlemmer. 

Kandidater til FU 
1. Jørgen Bang, Dansk Blindesamfund  - 8 Stemmer - Valgt   
2. Ejnar Pedersen, Ulykkespatientforeningen  - 5 Stemmer 
3. Helle Pedersen, Ulykkespatientforeningen - 8 Stemmer - Valgt 

 

13. Valg af en suppleant til FU – Ejnar er genvalgt. 

  

14. Valg af revisor – Peer valgt. 

 

15. Eventuelt  

Formanden takkede dirigenten og for godt samarbejde til Knud Erik og hjælperne. 

Dirigent, Simon Ørbæk


